

The data collected are subject to the strict data protection regulations of the EU General Data Protection Regulation (DSGVO) as well as the Bremen Data Protection Act (BremDSGVOAG). They will of course be treated confidentially and stored with protected access. All employees involved in the study have signed a confidentiality and data protection declaration. The results and statistical data of this study may be made accessible in anonymized form on an internet-based platform. Participation in the study is voluntary in any case and can be withdrawn without consequences and without giving reasons.

I voluntarily participate in this study. In the study, my answers to an online questionnaire are collected for research purposes. Data processing is carried out in accordance with Art. 6 DSGVO.

Names and addresses are not stored together with the study data, and all data provided by me will only be assigned an ID number. I can withdraw this consent until the publication of the results without any disadvantages arising for me. All collected data and personal data will then be deleted. The collected information will be electronically recorded and evaluated in the Department of Developmental Psychology with Educational Psychology. The scientific evaluation of the study results is carried out exclusively in anonymized form. Conclusions about individual persons are not possible. The anonymized data may be published and thus made freely accessible (for example in a repository or as an appendix to a scientific publication). Personal data will not be published. I have been assured that the handling of my data and the study results complies with the requirements of the DSGVO. As a data subject whose personal data are stored as part of participation in the study, I generally have the following rights, insofar as no statutory exceptions apply in individual cases: access (Art. 15 DSGVO) rectification (Art. 16 DSGVO) erasure (Art. 17 para. 1 DSGVO) restriction of processing (Art. 18 DSGVO) data portability (Art. 20 DSGVO) withdrawal of consent (Art. 7 para. 3 DSGVO) right to lodge a complaint with the supervisory authority (Art. 77 DSGVO). The legal basis for data processing is Art. 6 DSGVO, as well as § 13 para. 1 of the Bremen Implementation Act for the EU General Data Protection Regulation (BremDSGVOAG). The responsible data protection officer is the Data Protection Officer of the University of Bremen (datenschutz@uni-bremen.de, 0 421 21860217).

The German version is authoritative and is the only legally binding version.

Die erhobenen Daten unterliegen dem strengen Datenschutz der EU-Datenschutz-Grundverordnung (DSGVO) sowie dem Bremischen Datenschutzgesetz (BremDSGVOAG). Sie werden selbstverständlich vertraulich behandelt und Zugriffsgeschützt aufbewahrt. Alle an der Studie beteiligten Mitarbeiter*innen haben eine Schweigepflicht- und Datenschutzerklärung unterschrieben. Die Ergebnisse und statistischen Daten dieser Studie können in anonymisierter Form auf einer

internetbasierten Plattform zugänglich gemacht werden. Die Teilnahme an der Studie ist in jedem Fall freiwillig und kann folgenlos und ohne Angabe von Gründen widerrufen werden.

Ich nehme freiwillig an dieser Untersuchung teil. In der Studie werden zum Forschungszweck meine Antworten auf einen online-Fragebogen erhoben. Die Datenverarbeitung erfolgt nach Art. 6 DGSVO.

Namen und Adressen werden nicht zusammen mit den Studiendaten gespeichert und alle von mir angegebenen Daten werden nur mit einer ID-Nummer versehen. Ich kann diese Einwilligung bis zur Veröffentlichung der Ergebnisse widerrufen, ohne dass mir daraus Nachteile entstehen. Alle erhobenen Daten und personenbezogenen Daten werden daraufhin gelöscht. Die erhobenen Informationen werden in der Abteilung für Entwicklungspsychologie mit Pädagogischer Psychologie elektronisch erfasst und ausgewertet. Die wissenschaftliche Auswertung der Untersuchungsergebnisse erfolgt ausschließlich in anonymisierter Form.

Rückschlüsse auf Einzelpersonen sind nicht möglich. Die anonymisierten Daten können veröffentlicht und somit frei zugänglich gemacht werden (beispielsweise in einem Repositorium oder als Anhang zu einer wissenschaftlichen Veröffentlichung). Eine Veröffentlichung von persönlichen Daten erfolgt nicht. Mir wurde versichert, dass der Umgang mit meinen Daten und den Untersuchungsergebnissen den Vorgaben der DSGVO entspricht. Ich habe als betroffene Person, deren personenbezogene Daten im Rahmen der Studienteilnahme gespeichert werden, grundsätzlich folgende Rechte, soweit in Einzelfällen keine gesetzlichen Ausnahmen zur Anwendung kommen: Auskunft (Art. 15 DS-GVO) Berichtigung (Art. 16 DS- GVO) Löschung (Art. 17 Abs. 1 DS-GVO) Einschränkung der Verarbeitung (Art. 18 DS-GVO) Datenübertragbarkeit (Art. 20 DS-GVO) Widerruf der Einwilligung (Art. 7 Abs. 3 DS-GVO) Beschwerderecht bei der Aufsichtsbehörde (Art. 77 DS-GVO). Die Rechtsgrundlage für die Datenverarbeitung ist Art. 6 DSGVO, sowie § 13 Abs. 1 des Bremischen Ausführungsgesetzes zur EU-Datenschutz-Grundverordnung (BremDSGVOAG). Der zuständige Datenschutzbeauftragte ist der Datenschutzbeauftragte der Universität Bremen (datenschutz@uni-bremen.de, 0 421 21860217).